
 

Vragen Begroting 2023 

d.d. maandag 10 oktober 2022 
 
Voor we met vragen over de begroting beginnen hebben wij een verzoek. We merken dat vooral onze 
nieuwe raadsleden behoefte hebben om te kunnen vergelijken met voorgaande jaren. Is het mogelijk 
voor nu of anders in het vervolg staatjes uit te breiden met begroting 2022 en jaarrekening 2021? 
 
1. Eind vorig jaar is een voorstel aangenomen om erfmolens tot 35 meter mogelijk te maken in het 
buitengebied. Daarnaast was er een verzoek de ‘Bomenverordening Twenterand 2016’ te wijzigen en ter 
besluitvorming aan de raad voor te leggen. Beiden zijn maatregelen met als doel met name de agrarische 
sector duurzaam en zelfvoorzienend energie te laten opwekken. Dit is financieel van groot belang voor 
deze sector, vooral gezien de huidige ontwikkelingen. Als we navraag doen wordt verwezen naar 
Omgevingsplannen straks, maar met straks wordt feitelijk bedoeld 2024. Kortom: veel tijd gaat verloren. 
Is er geen mogelijkheid één en ander te bespoedigen met een tussentijdse maatregel?  
 
2. Wordt het inleveren van matrassen en textiel wat niet meer bruikbaar is, binnenkort ook gratis? 
 
3. De raad heeft vier jaar aangegeven dat het plaatsen van ondergrondse glascontainers in Geerdijk en de 
Pollen wenselijk is. Na veel aandringen zijn deze containers in Geerdijk geplaatst. Wat is de stand van 
zaken in De Pollen? 
 
4. ‘Staat van reserves en voorzieningen’: wat houdt de onttrekking uit de Voorziening Afval in? 
 
5. Het Soweco complex te Almelo is verkocht voor 5,3 miljoen euro. Nu kan de liquidatie afgewikkeld 
worden. Hoeveel geld kan de gemeente Twenterand in haar totaliteit eenmalig tegemoet zien? 
 
6. Voor wat betreft de verloning van het personeel van zowel Ontplooj (voorheen Soweco) als Larcom 
wordt dit separaat uitgevoerd. Logisch, omdat personeel via twee verschillende organisaties aangestuurd 
hun werk uitvoeren. De bedoeling is dat de verloning door één organisatie wordt uitgevoerd. Kosten om 
alle (persoonsgevoelige) gegevens over te hevelen en in te richten tot één administratie worden ingeschat 
op € 45.000 à € 50.000. Terwijl het uiteindelijk alleen maar gaat of de betaalbatch die bij de bank 
geïmporteerd wordt zorgvuldig en juist is. Alsof we geen andere problemen hebben. Onze voorkeur heeft 
het zo te laten zoals het nu is. Kunt u ons de stand van zaken weergeven? 
 
7. Is het mogelijk voor de Kadernota 2024 een geactualiseerde rapportage te ontvangen over het 
Scheidingspunt? 
 
8. Met betrekking tot Laaggeletterdheid en AutoMaatje Twenterand: het is ons niet geheel duidelijk of 
beide goed lopende projecten incidenteel of structureel worden gedekt. U verwijst naar bijlage F, waar 
ook structureel gedekte activiteiten zijn vermeld, en document TDFG. Verzoek om verduidelijking. 
 
9. Het Innovatiefonds zal “tegen het licht gehouden worden”. Tot op heden hebben wij nog geen 
resultaten teruggekoppeld gekregen. Of hebben wij iets gemist? 
 
10. We lezen dat er een nieuwe Sportvisie 2023-2026 én Sportaccommodatiebeleid 2023-2030 wordt 
geïmplementeerd met een afgeleid uitvoeringsplan, waarin onder andere aandacht voor 
verduurzamingsacties. Wanneer kunnen wij beide documenten tegemoet zien? 
 
11. Op pagina 15 worden inflatiepercentages genoemd. Deze zijn verhoogd. Komen we met deze 
inflatiepercentages uit? 
 
12. Cogas keert ons elk jaar dividend uit en soms extra dividend. Maar gezien de huidige ontwikkelingen 
op de gasmarkt kunnen wij ons voorstellen dat de eerstvolgende uitkeringen niet meer zo hoog zullen 
zijn. Klopt dit? En zo ja, over welke bedragen hebben wij het dan? 



 

 
12. U kiest voor de duurste versie als het gaat om 3e + 4e gezinswerker. In het document TDFG geeft u als 
bezuinigingsmogelijkheid aan om dat intern via de loonsom te doen. Dit scheelt structureel € 60.000 aan 
kosten. Er is nog hoger kostenvoordeel als we de 1e + 2e gezinswerker ook meerekenen. Kortom: u legt uit 
hoe het efficiënter en voordeliger kan zonder dat dit ten koste gaat van de voorziening. U heeft bij ons en 
de raad steeds weer aangedrongen om keuzes te maken om de tekorten naar beneden te brengen en een 
gezonde financiële basis neer te zetten. Dit strookt niet met elkaar. Bovendien strookt het eveneens niet 
met de bezuinigingslijst die wij samen met ChristenUnie bij u in hebben gediend. Wat is de verklaring 
hiervoor? 
 
13. 
Kunt ons kort toelichten wat de stand van zaken is met betrekking tot: 
• (nieuwbouw) Oranjeschool in Vroomshoop 
• locatieonderzoek woonwagens in het kader van Woonwagenbeleid 
 
14. Tijdens de behandeling van de Begroting 2022 is een voorstel aangenomen een praktische regeling 
‘Garantiestelling unieke initiatieven’ voor de jaren 2022 en 2023 op te stellen met als doel unieke 
initiatieven mogelijk te maken. U heeft later gecommuniceerd dat u dit als subsidie ziet. Los van of wij het 
met deze redernatie eens zijn: vanaf wanneer kan van deze regeling gebruikt worden? 
 
In de ‘Adviesnota concept subsidieregeling cultuur’ voegt u regelingen samen en wijzigt u één en ander. 
De regeling ‘Garantiestelling unieke initiatieven’ had hier goed bijgepast, maar daar is niet voor gekozen. 
Waarom niet? 
 
15. 
Pagina 57: wat is “strategische portefeuillesturing”? 
 
16. 
De Algemene risico Reserve kent een minimum bedrag en maximum bedrag, zijnde € 4.250.000. Op dit 
moment de reserve gevuld met € 7.240.149. Dat is ver boven het maximum. Daarentegen wordt de 
risicolijst met daaraan gekoppelde bedragen ook groter. Is het niet wijs het maximum bedrag af te 
schaffen? Zo ja, wat moeten we hiervoor doen? 




